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Digitaaliset keinot koronaviruskriisin jälkihoidossa -työryhmän väliraportti

Väliraportissa on kuvattu koronaviruskriisin aikaista digiloikkaa laajasti eri 
sektoreilla. Katsotteko, että sektorien kehitystyötä on kuvattu riittävällä tavalla?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Ottaen huomioon, että kyseinen, lausunnolla oleva raportti koskee koronavirustilanteen vaikutuksia 
nimenomaan digitalisaation näkökulmasta ja edelleen, ottaen huomioon sen, että 
koronavirustilanteen vaikutuksia on käsitelty laajasti muissa valtionhallinnon raporteissa, esim. 
Hetemäen työryhmän raportti, kehitystyötä on kuvattu riittävällä tavalla.

Myös muihin, nimenomaan digitalisaation lähtötilanteesta eri toimialoilla on selvityksessä viitattu 
riittävällä tavalla (luku 3). Samoin luvussa 3 on viitattu useaan eri toimialoilla tehtyyn tutkimukseen, 
joissa on saatavilla tarkempaa, toimialaa liittyvää tietoa ja johtopäätöksiä kehittämisen tueksi. 
Luvussa 4 esitetyt johtopäätökset niiden alojen osalta, joihin koronavirustilanne on erityisesti 
vaikuttanut, on kuvattu riittävällä tasolla.

Katsotteko, että toimet, joita väliraportissa esitetään, riittävässä määrin edistävät 
tavoitteita? Jos ette, miten toimenpiteitä tulisi täydentää? 

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Toimet ovat varsin yleispiirteisiä ja edellyttävät kunkin toimen osalta syventävää selvitystyötä. 
Toisaalta esitetyissä toimissa on myös konkreettisimpia toimia, esim. lainsäädännön uudistaminen, 
joita voidaan ryhtyä tekemän heti. Osa esitetyistä toimista on myös sellaisia, jotka ovat yleisimmin 
olleet hallinnon digitalisaation kehittämisen periaatteita ilman, että niihin olisi koronavirustilanne 
mitenkään ollut vaikuttamassa.



Lausuntopalvelu.fi 2/3

Toisaalta tämän kaltaisessa selvitystyössä toimet ovat kuvattu riittävällä tasolla, kunhan asiakirjalla 
ohjataan eri toimijoita ryhtymään syventäviin kehittämistoimenpiteisiindigitalisaation edistämiseksi 
eri vastuutahoilla. Tämä tahtotila tulisi ehkä selkeämmin kirjata selvitystyöhön.

Mitkä toimenpide-ehdotukset tulisi priorisoida? Millä perusteilla?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Lainsäädännön ja sääntelyn uudistamistyö on aivan keskeinen, koska sillä ohjataan eri toimijoita 
ottamaan huomioon digitalisaation tarpeet eri toimialoilla. 

Toiseksi priorisoisimme osaamisen kehittämisen ja valmiuksien luomisen, koska sillä liitetään 
kansalaiset ja eri toiminnot käyttäjineen yhteen verkostoksi. Osaamisen kehittäminen kaikilla eri 
toiminnan tasoilla on aivan keskeinen mahdollisuuksien luoja digitalisaation murroksessa.

Kolmanneksi priorisoisimme tekniikan kehittämisen esim. alustarakenteissa ja verkon hallinnassa. 
Tekniset kyvykkyydet mahdollistavat käyttäjien toiminnan eikä toimimaton tekniikka saa asettaa 
rajoitteita taikka poikkeuksia opituille toimintamalleille.

Mitä toimenpide-ehdotusten toteutuksessa tulee huomioida?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Toteutuksessa tulee ottaa huomioon koronavirustilanteen myönteiset vaikutukset digiloikkaan. 
Esimerkiksi julkisen hallinnon tulee jatkaa sähköisiin järjestelmiin perustuvien etäkokousten ja 
webinaarien hyödyntämistä, jotta pienennetään julkisen talouden vajetta vaikkapa matkustamisen 
vähentämisen kautta. Siten olennaista on tunnistaa myönteiset vaikutukset ja vakiinnuttaa ne 
hallinnon toimintatavaksi. Sama koskee myös elinkeinotoimintaa ja palvelujen tarjoamista 
kuluttajille. Erinomaisen tärkeää on hyödyntää myönteiset kokemukset esim. epäopetuksesta, jotta 
mahdollistetaan entistä laajemmat mahdollisuudet paikkariippumattoman ja aikaisempaa 
yksilöllisemmän ja tasa-arvoisemman oppimisen syntymiseksi.

Toimenpide-ehdotuksissa on viitattu jo käynnissä oleviin hankkeisiin, joiden 
osana toimenpiteitä voidaan edistää. Tunnistatteko muita hankkeita, joihin 
toimenpiteet tulisi kytkeä?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Ei raportoitavaa.



Lausuntopalvelu.fi 3/3

Keitä toimenpiteissä ja niiden toteutuksessa/mahdollisissa tulevissa hankkeissa 
tulisi olla mukana ja miten hankkeet tulisi resursoida? Olisitteko itse halukas 
osallistumaan toteutukseen?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Alueellisen tason toimijata tulee vahvasti kytkeä mukaan kehitystyöhön. Tällaisia voisivat olla esi, 
maakuntien liitot, jotka jo nyt ovat mukana kehitystyössä VM:n ja VRK:n toimeenpaneman digituki-
hankkeen myötä.

Kehittämistyöhön kannattaisi kytkeä mukaan myös kolmannen sektorin toimijat, esim. alueellinen 
järjestöverkosto, jolla on paljon tietoa eri kansalaisryhmien tarpeista ja  kehittämistoiveista. 

Vapaamuotoinen lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään
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